
در ادامه رسيدگي به پرونده مفاسد اقتصادي در 
شعب ويژه دادگاه، جلسه رس��يدگي به پرونده 
متهم��ان كيمياخودرو ب��ا هزار و 170 ش��اكي 
مقابل ميز قاضي صلواتي قرار گرفت. تعدادي از 
اين شكات در دادگاه ديروز به بيان برخي موارد 
پرداختند و اعتراضات به حدي رسيد كه قاضي 

مجبور به تذكر شد. 
ش��كات مختلفي ك��ه از 300ه��زار توم��ان تا 
120ميليون تومان پول خود را به حس��اب هاي 

مختلف اين ش��ركت واريز كردند، اما خبري از 
تحويل خودرو نشد. اكثر اين افراد باز هم فريب 
تبليغات در فضاي مجازي را خوردند و بخشي از 
آنها آگهي تبليغ را از سايت ديوار مشاهده كردند 
و پس از اين با مراجعه به شركت با برخورد مؤدبانه 
و مسالمت آميز فروشندگان مواجه شدند. اين در 
حالي است كه بعد از گذشت يك ماه با مراجعه 
به شركت نه تنها پاس��خ قانع كننده اي دريافت 
نكردندبلكه با برخورد افراد قلچماق مواجه  شدند. 

يكي از شكات تعريف مي كرد كه حتي در برخورد 
با وي، از چند پله به پايين پرتاب شده، اما بازهم 
به دليل بازپس گيري پول خود يا تحويل خودرو 

سكوت مي كرده است. 
برخي عصباني بودند، برخي ديگر فرياد مي زدند، 
برخي گري��ه مي كردن��د و برخي ديگ��ر نفرين 
مي كردند. خانمي كه همس��ر ش��هيد بود رو به 
متهمان گفت: من بي سرپرس��تم، بچه هاي من 
يتيم هستند و مي خواستم با اسنپ كار كنم! پول 

بچه يتيم هاي مرا برگردانيد. 
ديگري مي گفت: همه زندگي و هست و نيستم را 
براي خريد ماشين دادم تا با آن كار كنم، بيشتر 
از چندماهه گوش��ت نخوردم! چرا پ��ول ما را بر 

نمي گردانيد!
همه شكات در پاسخ به س��ؤال قاضي خواستار 
اصل پول بودند و اش��د مجازات را براي متهمان 
خواستار مي شدند و حتي در اعتراض به آزادي 
برخي از اين افراد با قرار وثيقه خطاب به قاضي 
گفتند، چرا اين افراد بايد آزاد باشند در حالي كه 

پول مردم را به راحتي خوردند. 
يكي از متهمان درباره نحوه فعاليت اين شركت ها 
از بانك مركزي توضيحاتي را درخواس��ت كرد. 
نماينده بان��ك در جواب گفت كه اين ش��ركت 
ليزينگ ثبت نشده و عمليات آنها در اين راستا 

غير قانوني بوده است. 
بالاخره نوبت به متهم رديف اول رسيد تا از خود 
دفاع كند، اما دفاعيات وي توسط قاضي صلواتي 
به حاشيه تعبير شد. وي درباره باقيمانده پول ها 
توضيحي ارائه نكرد و دائماً درصدد بود تا بگويد 
اين تعداد ش��كات وجود ندارن��د. موضوعي كه 
باعث شد قاضي صلواتي بگويد: اگر سالن بزرگ تر 
فراهم كنيم تا همه هزار و 170 نفر يك جا جمع 
شوند باور مي كني كه ما كسي را به زور نياورديم 

و همه اينها پول خود را مي خواهند. 
امتناع متهم از توضيح درباره پول هاي اخذ شده 
از مردم باعث ش��د تا قاضي به وي بگويد: پول ها 
را به خواهر و همس��رش داده تا ب��ه دوبي براي 
س��رمايه گذاري ببرند، كه البته همس��رش هم 

نبوده،  قرار بوده كه ازدواج كنند!
هرچند كه قاض��ي صلواتي باره��ا و بارها به وي 
تذكر داد، صادقانه صحب��ت كند، اما متهم هيچ 
دستاويزي براي دفاع نداش��ت تا جايي كه بيان 
داشت: اصلًا چرا بايد خودروي جك را براي كار 
در اسنپ اس��تفاده كنند! موضوعي كه خنده و 
عصبانيت شكات را به دنبال داشت و باعث شد، 
قاضي به وي بگويد: به شما چه ارتباطي دارد كه 

چگونه از خودروي خود استفاده  كنند. 
دادگاه كيميا خودرو با حضور ش��كات و برخي 
متهمان حاض��ر در اي��ن پرون��ده همچنان در 
حال بررسي اس��ت و طبق آنچه قاضي به متهم 
رديف اول گفت تا پايان برگزاري جلسات براي 

بازگرداندن پول مردم فرصت دارد. 
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 قوه قضائيه هيچ دستورالعملي درباره  اهداي عضو محکومان ابلاغ نکرده است

»بيمارستان هاي زنجيره اي امريکايي« آخرين نمونه كپي برداري ناقص نظام سلامت ما  از دنيا!

قاضي صلواتي: آقاي كيمياخودرو! پول مردم كجاست؟!
عصبانيت، گريه و خنده تلخ حضار مقابل متهم رديف اول پرونده كيميا خودرو

چند روز پيش بود 
ك�ه مع�اون اول    قضايي

دس�تگاه قضايي در نشس�ت خبري از ابلاغ 
آيين نامه اجراي احكام حدود، سلب حيات ، 
قصاص و قطع عض�و خبر داد. طب�ق آنچه از 
اخبار منتشرش�ده در اين باره برآمد، در اين 
آيين نامه مقررات جديد و بديعي درباره نحوه 
اجراي حكم قصاص و اعدام در نظر گرفته شده 
است. حجت الاس�لام والمس�لمين اژه اي در 
نشس�ت خبري خود اش�اره اي هم به اهداي 
عضو از ناحيه محكومان داشت، اما توضيحات 
نش�د.  ارائ�ه  اين ب�اره  در  تكميل�ي 
اكنون غلامحسين اس��ماعيلي، سخنگوي قوه 
قضائيه پي��رو خبري در رابطه ب��ا اهداي عضو از 
ناحيه محكومان به بي��ان توضيحاتي پرداخته و 
اظهار كرده اس��ت: تاكنون از ناحيه قوه قضائيه 
هيچ ابلاغيه، آيين نامه و دستورالعملي در مورد 
اهداي عضو توس��ط محكومان به قصاص، اعدام 
و س��اير محكوميت هاي كيفري تصويب و ابلاغ 

نشده است. 
وي افزود: قطعاً موضوع اه��داي عضو به صورت 
داوطلبانه از ناحيه محكومان، نيازمند بررسي هاي 
فقهي، حقوقي، بهداشتي و پزشكي، اجتماعي و 

اجرايي است و اگر قرار باشد، در اين زمينه نفياً 
يا اثباتاً تصميم گرفته شود، همه ابعاد آن بررسي 

خواهد شد. 
اس��ماعيلي تأكيد ك��رد: بر همين اس��اس، در 
آيين نامه نحوه اجراي احكام حدود، سلب حيات، 
قطع عضو، قصاص نفس و عضو كه اخيراً تصويب 
و ابلاغ شده است، اين نكته مورد اشاره قرارگرفته 

كه اگ��ر ف��ردي از محكومان ش��خصاً، داوطلب 
اهداي عضو، قبل و بعد از اجراي مجازات باشد، 
كميسيوني مركب از معاونت حقوقي قوه قضائيه، 
وزير دادگستري و رئيس سازمان پزشكي قانوني 
با بررسي جهات مختلف دستورالعملي را تهيه و 

ارائه كنند. 
اين اظهارات در حالي اس��ت كه اس��ماعيلي در 

حاشيه تجديد ميثاق با آرمان هاي امام راحل )ره( 
به برخي ديگر از تحولات ساختاري در دستگاه 
قضايي اشاره داش��ته و بيان مي كند: مقررشده 
كه در س��اختار تفصيلى قوه قضائيه متناسب با 
كوچك سازى ساختار اصلى، حداقل 20درصد از 
پست هاى سازمانى ستادى حذف شود و نيروهاى 
شاغل در س��تاد قوه قضائيه متناسب با ساختار 
جديد به صف و مراجع قضايى منتقل شوند كه 
اين يك گام بسيار مؤثر بر تحول ساختارى در قوه 

قضائيه خواهد بود. 
اسماعيلي همچنين در بخش ديگري از اظهارات 
خود درباره زمان رس��يدگي پرون��ده قتل ميترا 
استاد گفته اس��ت: آنچه تعيين ش��ده بود )10 
تير(، مهلت 10روزه اي بود كه دادگاه به وكلاي 
اولياي دم و متهم داده بود تا پرونده و كيفرخواست 
را مطالعه كنند و اگر نقص و ايرادي دارند، اعلام 
كنند و پ��س از طي اين مرحل��ه، در صورتي كه 
نقصي وجود نداشته باشد دادگاه زمان محاكمه 
را مش��خص مي كند. س��خنگوي قوه قضائيه در 
پاسخ به س��ؤالي درباره اينكه آيا دادگاه تاكنون 
نقصي در پرونده اعلام كرده يا خير گفت: تا الان 
هيئت قضايي هيچ نقضي درباره اين پرونده اعلام 

نكرده است. 

بيمارس�تان هاي 

زهرا چيذري 
زنجيره اي آخرين    گزارش 2

نس�خه تدبي�ري 
اس�ت كه براي مديريت و كاهش هزينه ها از 
سوي وزارت بهداش�ت رونمايي شد، اما اين 
نسخه تازه هم همانند ديگر نسخه هاي نظام 
س�لامت در س�ال هاي اخي�ر از نس�خه هاي 
غيروطني كپي برداري شده تا همچون طرح 
پزشك خانواده انگليسي و طرح تحول سلامت 
تركيه اي، بيمارستان هاي زنجيره اي امريكايي 
ه�م در ميانه راه با چالش ه�اي متعدد مواجه 
ش�ود؛ چراكه مؤلفه ه�اي بومي متناس�ب با 
شرايط كشور ما را ندارد. با وجود اين در ادامه 
تلاش دوباره براي احياي طرح شكست خورده 
هيئت امنايي كردن بيمارستان هاي دولتي اين 
بار طرح بيمارس�تان هاي زنجي�ره اي از روي 
نسخه بيمارس�تان هاي زنجيره اي امريكايي 
كپي برداري ش�د ت�ا در حوزه س�لامت، همه 
الزامات يك س�اختار ليبرالي در س�لامت را 
پياده سازي كنيم. اداره بيمارستان ها به شيوه 
هلدينگ هاي بزرگ در حالي كليد مي خورد 
ك�ه ثابت ش�ده، هلدينگ هاي ب�زرگ اغلب 
مس�تعد ب�روز فس�اد و ابه�ام هس�تند. 

به گفته بهزاد كلانتري، مديركل دفتر مديريت 
بيمارس��تاني و تعال��ي خدمات بالين��ي وزارت 
بهداشت راه اندازي بيمارستان هاي شبكه اي يا 
زنجيره اي، اقدامي است كه در دنيا در حال انجام 
است و وزارت بهداشت هم مدتي است آيين نامه 

آن را تدوين كرده  است. 
وي درباره اين مدل اداره بيمارس��تاني اينگونه 
توضي��ح مي دهد: »بيمارس��تان زنجي��ره اي يا 
ش��بكه اي به اين معناس��ت كه بيمارستان هاي 
كوچكي كه اداره آنها از نظ��ر اقتصادي به صرفه 
نيست، زير مجموعه اي از بيمارستان هاي بزرگ تر 
و به نوعي جزي��ي از بيمارس��تان هاي بزرگ تر 
مي ش��وند. با اين اقدام ديگر بيمارس��تان هاي 
كوچك رئيس، امور مالي و اداري مستقل نداشته 
و همه اقداماتشان در بيمارستان بزرگ تر انجام 
مي شود. بر اين اساس رئيس بيمارستان بزرگ تر 
بايد بيمارستان كوچك را هم مديريت كند. در 
واقع بيمارس��تان هاي بزرگ معين بيمارستان 

كوچك محسوب مي شود.«
كلانتري با بين اينكه در كش��ور ۸2 بيمارستان 
زير 32تختخوابي داريم و 2۶۵بيمارس��تان زير 
100تختخواب��ي داري��م، مي افزايد:»البته بايد 
درباره همه اين بيمارس��تان ها به صورت مجزا 

تصميم گيري و بررسي كرد. اين تصميم به نوع 
فعاليت بيمارس��تان و آيتم هاي ديگري بستگي 

دارد.«
بن��ا ب��ه تأكي��د وي، اينطور نيس��ت ك��ه همه 
بيمارس��تان ها ش��بكه اي ش��وند بلكه براساس 
مطالعات وزارت بهداشت برخي بيمارستان هاي 
واجد شرايط زيرمجموعه يك بيمارستان بزرگ 

قرار مي گيرند. 
 مدل ليبرالي – امريكايي 

 در حال حاضر ۴7درصد كل بيمارس��تان هاي 
كشور اعم از خصوصي، دولتي و ساير سازمان ها 
زير 100تختخواب��ي هس��تند و همچنين ۸0 
درصد كل بيمارس��تان هاي كش��ور يعني ۸00 
بيمارس��تان زير 200تختخوابي اس��ت. س��اير 
بيمارس��تان ها نيز بالاي 200 تخت بوده و اكثر 
بيمارستان هاي بالاي 200 تخت هم در سيستم 

دولتي قرار دارند. 
به گفته مديركل دفتر مديريت بيمارس��تاني و 
تعالي خدمات باليني وزارت بهداش��ت مي توان 
۶2۴ بيمارستان دولتي را در قالب 200 هلدينگ 
بيمارستاني به صورت ش��بكه اي اداره كرد. اين 
طرح براي بيمارستان هايي است كه منابعش از 
سوي دولت پرداخت مي شود. اگر بيمارستان هاي 

خصوصي هم تمايل داشته باش��ند مي توانند از 
اين دستورالعمل استفاده كنند. اين طرح براي 
مديريت هزينه است و هزينه بيمارستان ها را هم 

كاهش خواهد داد. 
بيمارس��تان هاي زنجي��ره اي م��دل امريكايي 
و ليبرال��ي اداره نظ��ام س��لامت اس��ت. طرح 
خودگرداني بيمارس��تان ها ك��ه در دهه 70 و با 
پيشنهاد بانك جهاني در كشور اجرايي شد نيز به 
دنبال همين نگاه بود، اما اين طرح همچون ساير 
مدل هاي كپي برداري ش��ده شكست خورد.  به 
نظر مي رسد طرح بيمارستان هاي زنجيره اي هم 
مقدمه اي بر واگذاري اين بيمارستان ها به بخش 

خصوصي باشد. 
در ح��ال حاض��ر بيمارس��تان هاي مح��ب 
و بيمارس��تان هاي عرف��ان مصاديق��ي از 
بيمارس��تان هاي زنجيره اي در بخش خصوصي 
هس��تند. طرح بيمارس��تان هاي زنجيره اي در 
مرحله نظرخواهي اس��ت و هنوز عملياتي نشده 
است. مدلي كه سودآوري اش براي فروشندگان 
خدمات سلامت اثبات شده، اما اينكه هزينه هاي 
درمان را بالاتر از اين نبرد و دسترس��ي ها را كم 
نكند، امري است كه بايد ديد در پياده سازي اين 

طرح به چه سمت و سويي مي رود. 

در اين ستون پيام ها،  متن ها، عكس نوشت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر ش�ده در فضاي مجازي را منتش�ر خواهيم كرد؛ بدون 
هيچ گونه توضيح و تفسير. بازنشر اين موارد هم به منزله تأييد 

يا رد محتواي هيچ كدام از آنها نيست. 
-----------------------------------------------------

 محمدصادق جهان بخش توئيت كرد: دولت روحاني دو تا توافق 
داشته، تلگرام و برجام. - هر دو حاصل مذاكره با طرف بيگانه! - هر دو 
باعث از بين رفتن منافع داخلي! - هر دو باعث دسترس��ي دش��من به 
اطلاعات حساس! - هر دو توافق اونقدر بد بسته شده كه خروج از اونا هم 

خساراتي داره! اگر اين خيانت نيست، پس چيه؟
-----------------------------------------------------

 سليماني با انتش�ار اين عكس توئيت كرد: بچه هاي شهرري 
تمام 2۴ س��اعت گذش��ته را با ترس از حمله امريكا س��پري كردند...

)چشمه علي شهرري!(
-----------------------------------------------------
 ناهي�د تاج الديني توئيت ك�رد: حل بلندمدت مش��كل آب در 
اصفهان نيازمند عملياتي شدن پروژه بهشت آباد است، وزير نيرو نيز در 
سفر به اصفهان از انجام مطالعات بهشت آباد و چگونگي تخصيص آن به 

استان هاي اصفهان، يزد و چهارمحال بختياري خبر داد. 
-----------------------------------------------------

 زهرا كشوري با انتشار اين عكس توئيت كرد: تا لودرها از شهر 
برسد ۴00هكتار از بوته هاي تمشك، س��ازيل و درختان انار ميانكاله 
سوخت و قرقاول هاي پناهگاه حيات وحش »كباب« شدند. ميانكاله را 

بارانداز پرندگان مهاجر جهاني مي دانند... 
-----------------------------------------------------

 محسن توئيت كرد: انتخاب پس��ر حاجيلو به عنوان مدير روابط 
عمومي باشگاه استقلال و سكوت در قبال اين انتخاب بي ربط هم ظلم 
به فوتبال، هم ظلم به رس��انه ها و افراد رسانه اي كه در اين سال ها اين 

سمت را بر عهده داشتند.
-----------------------------------------------------

 عليرضا رحيمي توئيت كرد: از يكي از وزيران شنيدم كه به تازگي 
برخي نمايندگان مجلس چند نوبت با آقاي بابك زنجاني در زندان ديدار 
داشته اند. خوب است قوه قضائيه گزارشي از اين ديدارهاي پرابهام به 
هيئت رئيسه مجلس ارائه دهد و نظارت بيش��تري بر عدم تبعيض در 

اجراي ضوابط ديدار با زندانيان داشته باشد. 
-----------------------------------------------------

 رس�ول ش�كري نيا با انتش�ار اين عكس توئيت كرد: هواپيماي 
جاسوسي P8 امريكايي ها كه همزمان با پهپاد گلوبال هاوك در منطقه پرواز 
مي كرد و با هشدار و انسان دوستي ايرانيان، بعد از دريافت هشدار از سامانه 
موشكي و پدافندهوايي جمهوري اسلامي ايران، منطقه را به سرعت ترك كرد. 

ناوها و پايگاه هاي نظامي امريكا در منطقه، هدف هاي راهبردي هستند. 
-----------------------------------------------------

 محمد كلهر با انتش�ار اين عكس توئيت ك�رد: قبل از عيد يه 
كتوني چرم از شركت  پاتكان خريده بودم، زنگ زدم گفتم جاي دوختش 
ترك خورده )تو عكس مشخصه(. بعد از اينكه عكس ها رو ديدن، گفتن 
يه نو براتون مي فرستيم. باورم نشد تا همين الان كه پيك اومد! درسته 

قيمت هاش اخيراً بالا رفته، اما برند تبريزي رو حمايت كنيد. 
-----------------------------------------------------

 جوادكريمي قدوسي توئيت كرد: مصوبات شوراي عالي انقلاب 
فرهنگي با وجود ارزش قانوني به موقع ابلاغ نش��ده و مورد بي مهري 
دولت است. در شرايطي كه فكرهاي زينت يافته فرهنگ متوحش غرب 
خواب روز و شبشان اجراي سند2030 در كش��ور شده است، چنين 
مصوباتي نبايد محجورانه در گوشه دفتر رئيس جمهور به انتظار ابلاغ 

خاك بخورند. 
-----------------------------------------------------

 محمد مالي با انتش�ار اين عكس توئيت كرد: فرمانده تانك هاي 
چيفتن لشگر ۹2 زرهي پس از جانبازي، از بس درد داشت به نقاشي پناه 
آورد و با كاردك و بوم شد مبتكر سبك بدريسم در نقاشي. او پنجره نقاشي 
را پيش روي بيش از ۵00 نابينا گش��ود  و حالا گوشه اي از اهواز غنوده و 

كوهي است بنشسته در گوشه اي. فخر ايران: عاليجناب هاشم بدري. 

نيلوفر اماني 

قارچ هاي نيم ميليوني
بلاي جان درختان

ش�كارچيان قارچ هم به جان جنگل  هاي هزاران ساله هيركاني و 
جنگل هاي بلوط افتاده اند. كمتر از يك سال است كه آگاهي برخي 
افراد درب�اره قارچ هاي »تراف�ل« تازه ترين دلي�ل تخريب برخي 
جنگل ها شده است. قارچ ترافل كه به قيمت كيلويي 500هزار تومان 
هم به فروش مي رسند، فقط در اطراف ريشه درختان يافت مي شوند. 
نخستين بار يك سال پيش چند س��ازمان مردم نهاد با اعلام اينكه قصد 
درآمدزايي براي مردم محلي و جلب مشاركت آنها در راستاي حفاظت از 
جنگل ها را دارند، دوره هاي آموزشي درباره قارچ ترافل برگزار كردند. اين 
انجمن ها بر اين باور بودند كه براي محافظت از جنگل ها بايد به جز چوب، 
به ساير فرآورده ها و محصولات نيز توجه و جوامع محلي را در برخورداري 
از آنها همراهي كرد.  ترافل ها نوعي قارچ هايي هستند كه از زيرزمين بيرون 
كشيده مي شوند و شهرتي جهاني دارند. اين قارچ ها به ويژه در كشورهاي 

اروپايي طرفداران زيادي دارند و بسيار گرانقيمت و كمياب هستند. 
آگاهي درب��اره ترافل مترادف ش��د با هجوم برخي از م��ردم محلي به 
جان درختان و تخريب ريش��ه هاي بس��ياري از آنها كه اين آسيب به 
جنگل هاي هيركاني و بلوط سبب ش��د تا اواخر سال گذشته سازمان 
جنگل ها ممنوعي��ت هرگونه برداش��ت ترافل را اعلام كن��د كه البته 

بي تأثير بوده است. 
برداشت ترافل در برخي كشورها  به كمك سگ هاي آموزش ديده انجام 
مي شود. اين حيوانات با بوكشيدن مي توانند محل دقيق اين قارچ ها را 
پيدا كنند و شكارچيان آنها را از زير خاك بيرون كشند. اين در حالي 
است كه در كشور ما، بدون استفاده از چنين روشي از نقطه  اي در جنگل 
شروع به زير و رو كردن و ش��خم زدن خاك مي كنند تا بالاخره بتوانند 

ترافل ها را پيدا كنند. 
قارچ ترافل در دل زمين و لابه لاي ريشه درختان جنگل ها يافت مي شود 
و براي بيرون كشيدن آن بايد عمق نيم تا حتي يك متري زمين را حفر 
كرد، اما متأس��فانه اغلب افرادي كه اين كار را انجام مي دهند در حين 

حفر زمين، به ريشه درختان آسيب جدي مي زنند. 
در حالي كه برداش��ت ترافل ممنوع اس��ت، اما متخلفان به راحتي به 
فعاليت خود ادامه مي دهند و نامه  اي كه طرفداران محيط زيست براي 
سازمان جنگل ها نوشتند هم فعاليت آنها را متوقف نكرد و با متخلفان 

هم برخوردي نشد. 
در صورتي كه بتوان آموزش درستي براي برداشت يا حتي كشت اين 

قارچ به مردم محلي داد، مي تواند منبع درآمد خوبي براي آنها باشد. 
در صورتي كه بتوان با روش درست و بدون آسيب رساندن به جنگل، 
ترافل را برداش��ت يا حتي كش��ت كرد  نه تنها مي تواند جايي در سبد 
غذايي مردم پيدا كند كه مي تواند منبع درآمد بسيار خوبي هم باشد. 

اين در حالي اس��ت كه اكنون اكثر بهره برداران غيرحرفه  اي هس��تند 
و به آموزش و اب��زار لازم براي اي��ن كار نياز دارند تا از آس��يب زدن به 
ريشه درختان جلوگيري ش��ود؛ ابزار و آموزشي كه نيازمند مشاركت 

محيط زيست و جهاد كشاورزي است. 

نفوذ زنانه ايران اينترنشنال
 به آموزش و پرورش 

مرك�ز ام�ور بان�وان وزارت آم�وزش و پ�رورش خب�ر تجلي�ل 
از بانوي�ي ك�ه مان�ع از سنگس�ار تول�ه خ�رس س�وادكوهي 
ش�د را ب�ه نق�ل از ش�بكه تلويزيون�ي ضدانق�لاب اي�ران 
ك�رد.  منتش�ر  خ�ود  تلگرام�ي  كان�ال  در  اينترنش�نال 
در اين كانال تلگرامي تأكيد شده، مديريت آن بر عهده شخص فرحناز 

مينايي پور، مشاور امور بانوان وزارت آموزش و پرورش است. 
ايران اينترنشنال يك ش��بكه تلويزيوني خبري فارسي زبان با تمركز بر 
برنامه هاي سياسي و اجتماعي مستقر در لندن است. اين شبكه از ابتداي 
سال 13۹۶ و در آستانه انتخابات رياست جمهوري ايران آغاز به كار كرد و 
به نوشته روزنامه هاي گاردين و وال استريت ژورنال، افراد مرتبط به دربار 

عربستان سعودي هزينه هايش را تأمين مي كنند. 
گفت و گوي زنده با سخنگوي گروهك تروريستي الاحوازيه كه مسئوليت 
حمله به مردم حاض��ر در رژه نظامي ش��هريور ۹7 را بر عه��ده گرفته و 
همچنين پوشش خبري گردهمايي منافقين در تابستان همان سال از 
جمله شيرين كاري هاي شبكه خبري است كه به عنوان منبع خبر از سوي 

مشاور امور بانوان آموزش و پرورش انتخاب شده است. 
مشاور امور بانوان آموزش و پرورش در حالي خبر تجليل از شبنم فتاحي به 
خاطر ممانعت از رفتار غيرانساني تعدادي افراد با توله خرس سوادكوهي و 
سعي در نجات آن را از شبكه خبري ايران اينترنشنال كپي و منتشر كرده 
است كه بس��ياري از رسانه هاي كشور اين اقدام مس��ئولان منطقه اي را 

پوشش خبري دادند. 
بنابراين در انتخاب يك شبكه خبري معاند نظام از سوي يك مدير آموزش 
و پرورش  براي بازنشر اخبار، به جز در نظر گرفتن احتمال اشتباه سهوي كه 
چيزي از تقصير منتشركننده تا منتشركنندگان نمي كاهد، دو نكته حائز 
اهميت است؛ اول اينكه وزارت آموزش و پرورش چرا مخاطب اين شبكه 
تلويزيوني و كانال خبري آن است و معلوم نيست كدام خبر يا تحليل مورد 
وثوقي را از چنين شبكه اي دريافت مي كند؛ دوم اينكه تعداد قابل توجهي از 
رسانه هاي خبري داخلي اين خبر را پوشش داده اند. علت اينكه آنها در يك 

وزارتخانه دولتي به عنوان منبع خبر قرار نمي گيرند، چيست؟
از سوي ديگر س��ؤالي كه پيش مي آيد، اين اس��ت كه چه نگاهي باعث 
مي ش��ود يك كانال تلگرامي وابس��ته به يك نهاد دولتي براي كاربران و 
اعضاي خود دسترسي به شبكه اي را فراهم كند كه طبق مقررات جمهوري 
اسلامي ايران مسدود است؟ آيا با دور زدن فرآيند فيلتر و مسدودسازي، به 

اين شبكه ها خدمت مي كند و براي آنها مخاطب جذب مي كند؟ 
آيا يكي از دلايل مسدودشدن اين شبكه ها كاهش نفوذ فكري و فرهنگي 
آنها نيست. اگرچه خبر منتشرش��ده از يك اقدام اخلاقي، مورد تأييد و 
اقدامي در خور تحس��ين بوده، با اين وجود گويا اهالي آموزش و پرورش 
نمي دانند تنظيم ماهيت مثبت يك خبر مي تواند محملي براي بارگذاري 

اهداف ضدارزشي در كشور ما باشد؟
چه تضميني وجود دارد كه مس��ئولان امور بانوان آم��وزش و پرورش يا 

مخاطبان آنها دچار اين تأثيرپذيري نشوند؟
علاوه بر اينكه اين س��ؤال هم وجود دارد، حالا كه يك مدير به هر دليلي 
اخبار اين ش��بكه خبري را مورد اس��تناد و مطالعه ق��رار مي دهد، علت 
بي دقتي در انتشار آنها در يك شبكه رسمي متعلق به آموزش و پرورش 
جمهوري اسلامي كه اتفاقاً تصريح دارد توسط شخص خانم مشاور اداره 

مي شود، چيست؟ 

نيره ساري 
  گزارش  يک

عليرضا سزاوار

باز هم فريب از طريق فضاي مجازي و سايت ديوار! اين پرونده شكايت 
مربوط به شركت كيمياخودرو است كه تعدادي از متهمان آن فراري و دو 
نفر نيز دستگير شدند و تعدادي ديگر براي بار دوم مقابل قاضي صلواتي 
قرار گرفتند. هزار و 170 شاكي كه از 300هزار تومان تا 120ميليون تومان 
به حساب اين شركت ريختند تا در مهلت مقررشده كه عمدتاً يك ماهه 
بوده خودرو تحويل بگيرن�د، اما نه تنها خبري از تحوي�ل خودرو نبود 
بلكه اعتراضات با دش�نام، درگيري و برخورد با اف�راد قلچماق حاضر 

در شركت مواجه مي ش�ده اس�ت. ش�اكيان اصل پول خود را با ضرر و 
زيان حاصل شده در اين يك سال مي خواهند، اما طبق گفته قاضي، در 
حساب متهمان يك ميليارد بيشتر باقي نمانده و مشخص نيست پول ها 
كجا رفته اس�ت! اين س�ؤالي بود كه قاضي از متهم رديف اول  پرسيد: 
»آقاي فتاحي نيا پول مردم كجاس�ت؟! پول مردم را برگردان!« اين در 
حالي است كه به حاش�يه زدن هاي متهم رديف اول اين پرونده تمامي 
نداشت و به قول قاضي به جاي دفاع، به ادامه دروغ هاي خود پرداخت!
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